
Protokół Nr XVII/2012 
z obrad XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 30 maja 2012 r. 
 

Obrady XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący Rady Gminy, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 
Na sali znajduje się 14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Radny nieobecny: Józef Kaźmierczak 
Sesję rozpoczęto w Gminnym Ośrodku Kultury o godz. 15-tej, a zakończono o godz. 16.40. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
1) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonych w 
obrębie Nowa Wieś Przywidzka, 
2) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonych w 
obrębie Marszewska Góra, 
3) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Przywidz w 2012 r., 
4) podpisania Porozumienia z Powiatem Gdańskim dotyczącego wspólnej realizacji  zadania w 
zakresie kultury pod nazwą „Siedem stron Powiatu – Przywidz – 2012, 
5) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Przywidz za 2011 rok, 
6) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 rok, 
7) zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
8) przyjęcia statutu związku gmin pod nazwą: Związek Gmin Wierzyca, 
9) ustalenia diet dla radnych Rady Gminy Przywidz oraz sołtysów Gminy Przywidz, 
10) wynagrodzenia dla Wójta Gminy Przywidz. 
 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
8. Zakończenie obrad. 
Pan Feliks Mikulski  - powiedział, że z dniem 1 czerwca odchodzi z naszej parafii ksiądz Marian 
Szlagowski  na zasłużony odpoczynek . Zaproponował, aby przed rozpoczęciem oficjalnym sesji, 
w imieniu radnych i Wójta Gminy Przywidz podziękować proboszczowi za współpracę. 
Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy wręczyli ks. Marianowi Szlagowskiemu kwiaty i 
podziękowali za życzliwe słowo, za niewskazywanie konkretnych rozwiązań a jedynie drogi,  za 
zachęcanie mieszkańców do uczestnictwa w wyborach, podejmowania własnych decyzji, za to 
wszystko jesteśmy księdzu wdzięczni. 
Wójt Gminy -  wrócił do historii. Były referenda, kolejne wybory. Pojawił się krzyż, czy się to 
komuś podoba czy nie. Jest normalność i spokojnie się pracuje. Atmosfera w Gminie się poprawiła. 
Cenię sobie rozmowy z księdzem proboszczem. Ksiądz był obecny na przysiędze Wójta, poświęcił 
krzyż w Urzędzie Gminy. Podziękował proboszczowi  w imieniu własnym, mieszkańców i 
pracowników Urzędu Gminy. 
Następnie głos zabrał ksiądz proboszcz Marian Szlagowski. Powiedział min., że od 1988 roku jest 
proboszczem w Przywidzu. Wspomniał o przemianach z 4 czerwca 1989r. , o pewnym okresie 
niepokojącym dla pracowników U.G., dla społeczeństwa. Podjęto wówczas referendum. Sprawa 
oparła się o sąd. W wyniku referendum nastąpiły zmiany . Na zakończenie ks. Proboszcz życzył 



mieszkańcom  wszystkiego najlepszego,  aby jak najwięcej dobra było, 
Przewodniczący Rady Gminy -    zapytał czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 
Wójt Gminy -  wnioskował o wycofanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego oraz o wniesienie do porządku obrad 2 projektów uchwał: 
1) w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 
finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w 
ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, 
2) w sprawie nadania nazwy ulicy w Miłowie. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zaproponował w punkcie 5.11 – projekt uchwały w sprawie 
nadania nazwy ulicy w Miłowie i poddał pod głosowanie w/w porządek obrad. Przy 13 głosach 
„za” i 1 „wstrzymującym”, radni przyjęli w/w porządek obrad. 
 
ad.2b Jednogłośnie radni przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz. 
 
ad.3. Wójt Gminy  - przedstawił informacje z realizacji podjętych uchwał i działalności w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.). 
Radny Jarosław Labuda – pytał  odnośnie EURO 2012 w powiecie. Czy gmina będzie ponosić z 
tego tytułu koszty? 
Wójt Gminy -   jeśli na terenie sołectw pojawią  się grupy kibiców, to taką informację mamy 
przekazać. 
 
ad.4. Interpelacje radnych 
Nie było. 
ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości 
położonych w obrębie Nowa Wieś Przywidzka. 
P. Dorota Adamska – kierownik referatu planowania przestrzennego -  w uzasadnieniu powiedziała, 
że proponuje się do sprzedaży działkę nr 76/4  przeznaczoną pod budowę mieszkaniową 
jednorodzinną. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały i poddał ją pod głosowanie 
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVII/ 103/2012). 
2) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości 
położonych w obrębie Marszewska Góra. 
P. Dorota Adamska – kierownik referatu planowania przestrzennego -  w uzasadnieniu powiedziała, 
że proponuje się do sprzedaży działkę nr 22/5   przeznaczoną pod budowę mieszkaniową 
jednorodzinną. Sprzedaż odbędzie się w drodze przetargu nieograniczonego. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały i poddał ją pod głosowanie 
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVII/ 104/2012). 
3) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Przywidz w 2012 r. 
p. Grażyna Kłęk -  sekretarz gminy – w uzasadnieniu do uchwały powiedziała, że do wykazu 
kąpielisk znajdujących się na terenie gminy Przywidz w 2012 r. Wpisuje się kąpielisko gminne przy 
ul. Jeziornej w Przywidzu. Sezon kąpieliskowy trwa 0d 1.07. - 31.08.2012r. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały i poddał ją pod głosowanie 
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVII/ 105/2012). 
4) podpisania Porozumienia z Powiatem Gdańskim dotyczącego wspólnej realizacji zadania w 
zakresie kultury pod nazwą „Siedem stron Powiatu – Przywidz 2012”. 



Grażyna Kłęk – sekretarz gminy -   Powiat Gdański zwrócił się do gminy Przywidz z ofertą 
wspólnej realizacji zadania w zakresie kultury  pod nazwą „Siedem stron Powiatu – Przywidz 2012 
oraz zabezpieczył środki na jego realizację- zawarcie proponowanego porozumienia należy uznać 
za celowe. 
Radny Jarosław Labuda -  kiedy odbędzie się ta impreza i gdzie? 
P. Wójt Gminy  -  impreza ma się odbyć 14.07 na boisku gminnym. 
Pan Feliks Mikulski -  przedstawił projekt w/w uchwały. 
Opinia komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna 
Głosowanie 
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( uchwała Nr XVII/ 106/2012 w zał.) 
5) zatwierdzenia rocznego  sprawozdania   finansowego Gminy Przywidz za 2011 rok 
P. Barbara Borowska –  omówiła w/w sprawozdanie 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego  
sprawozdania finansowego Gminy  Przywidz za 2011 rok o raz poddał pod głosowanie w/w 
uchwałę. 
Przy 14 głosach „za”, radni podjęli uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVII/107/2012) 
 
6) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 rok   
 
P. Barbara Borowska –  skarbnik gminy omówiła w/w uchwałę 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Przywidz na 2012 rok oraz poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 
Przy 14 głosach „za” radni podjęli uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVII/108/2012) 
 
7) zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie 
działań finansowych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach programu 
Rozwoju obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 
P. Barbara Borowska – przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Pan Feliks Mikulski -   odczytał w/w uchwałę. 
Głosowanie 
Przy 14 głosach”za”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVII/ 109/2012) 
8) przyjęcia statutu związku gmin pod nazwą: Związek Gmin Wierzyca 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy- odczytał w/w projekt uchwały. 
Glosowanie 
Przy 14 głosach”za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVII/110/2012) 
9) ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Gminy Przywidz oraz sołtysów Gminy 
Przywidz. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Wójt Gminy – przypomniał, że regulacja diet dla radnych miała miejsce w 2006 roku. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
P. Robert Deja - Opinia komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna, chociaż  komisja 
miała wnieść poprawkę, ale się z tego wycofała. 
Głosowanie 



Przy 11 głosach „za” i 3 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr 
XVII/111/2012) 
 
 10) wynagrodzenia dla Wójta Gminy Przywidz. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu były pozytywne. 
Głosowanie 
Przy 11 głosach „za” i 3 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr 
XVII/112/2012) 
 
11) nadania nazwy ulicy we wsi Miłowo. 
P. Dorota Adamska -  w uzasadnieniu powiedziała, że właściciel działki przylegającej do działki 
drogowej, prowadzący przedsiębiorstwo budowlane, wystąpił z wnioskiem  o nadanie nazwy ulicy, 
mając na uwadze uściślenie danych adresowych firmy. 
Radny Marcin Galikowski -  z zebrania sołeckiego w Miłowie we wrześniu ubr. skierowano pismo 
do Wójta o nadanie nazw dla 6 ulic. Sołectwo otrzymało odpowiedź, że nazwy ulic w Miłowie nie 
zostaną nadane. Teraz okazuje się, że dla jednego właściciela można nadać jedną nazwę ulicy. 
Podobno zmieniły się przepisy. Nasuwa się pytanie czy tylko dla jednego właściciela, czy dla 
wszystkich. ? Dlaczego dla całego Miłowa nie nadaje się wszystkich nazw ulic? Dla miejscowości 
Miłowo prowadzony jest ciąg, zbiór numerów porządkowych . Dlaczego on nie jest prowadzony od 
września i dlaczego to tak długo trwa. Czy możemy się zapoznać z pozytywną opinią Rady 
Sołeckiej co do nazwy tej ulicy? Byłem na wszystkich spotkaniach, gdzie poruszono sprawę 
nadania nazw ulic w tej miejscowości i mieszkańcy mówili albo nadaje się wszystkie nazwy ulic, 
albo żadnej. Dlaczego ma być uprzywilejowany jeden właściciel działki, a co z pozostałymi? 
Przepis, według, którego nie można było nadać nazw ulic od września – to w jaki sposób w innych 
sołectwach pojawiły się nazwy ulic. 
P. Dorota Adamska -  wniosek w ubr. wystosowano do budżetu  i były proponowane nazwy ulic 
przez mieszkańców Miłowa. Odpowiedź p. Geodetki brzmiała, że nie ma stosownych rozporządzeń 
wykonawczych co do nadania nazw ulic całym obrębom. Dla całego obrębu należy wykonać 
operat, który wykonuje jednostka  wykonastwa geodezyjnego. Na ten cel muszą być zabezpieczone 
środki w budżecie. Wniosek, który wpłynął jest wnioskiem dla pojedyńczej ulicy. Pojedynczą 
nazwę ulicy można nadać bez sporządzania operatu. Wniosek Rady Sołeckiej będzie uwzględniony 
na przyszły rok. 
Wójt Gminy -  w Miłowie sołtysem jest p. Bożena Galikowska, z którą rozmawialiśmy o potrzebie 
nadania nazwy ulicy, ponieważ przedsiębiorca, który działa na naszym terenie, chce przenieść 
działalność do Miłowa. Działalność wiąże się z podatkami dla naszej gminy. Dlatego warto 
pomagać, aby mieć środki na dalsze działania. P. Sołtys zaakceptowała naszą prośbą dot. nadania 
nazwy ulicy, zebranie potwierdziło. 
Radny Marcin Galikowski -  powtórzył, że Rada sołecka i zebranie wiejskie, na które nikt z Urzędu 
nie przyjechał, chcą nazw ulic wszystkich. Działalność gospodarczą ten Pan chce dopiero przenieść. 
Systemy  komputerowe  coraz więcej stwarzają problemów, gdzie nie ma w miejscowości nazw 
ulic. Czy inaczej mamy traktować rodzimych, mniejszych przedsiębiorców? Ci przedsiębiorcy 
odprowadzają podatki od lat.    
Odnośnie obrębu- nie chcemy nazw ulic w całym obrębie. We wniosku, który został złożony, 
mieszkańcy Miłowa chcą nadania nazw ulic tylko tam, gdzie są budynki mieszkalne. Można 
przygotować jeszcze 6 takich uchwał i jest po problemie. Rada sołecka i mieszkańcy nie wyrażają 
zgody na nadanie tylko jednej nazw ulicy. Jeśli pozostałym 6 nada się nazwę, to mieszkańcy 
przychylają się również do nadania nazwy ul. Budowlanych.    
Wójt Gminy -  nie był na zebraniu w Miłowie, dlatego, że nie było informacji o zebraniu wiejskim. 
Pani sołtys z Miłowa miała zorganizować spotkanie z radą sołecką, czy to zebranie się odbyły, nie 
mamy takiej informacji. 



Innych uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały. 
Głosowanie 
Przy 12 głosach 'za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. 
Uchwała Nr XVII/113/2012) . 
 
ad. 6 Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy. 
Pan Mokwa -  podziękował za odpowiedź, którą otrzymał od Przewodniczącego Rady Gminy. 
Zapytał – czy to jest stanowisko  Pana  – jako Przewodniczącego Rady Gminy , czy stanowisko 
całej Rady. W pismach powołuje się w kółko na statut sołectwa Kozia Góra. Przypomniał, że § 27 
pkt 5 statutu mówi, że „Rada Gminy, jeśli uzna uchwały za wykraczające  poza zakres  
przekazanych im  kompetencji  i sprzeczne z prawem – powinna wstrzymać ich realizację” . W 
związku z wypowiedzią sołtysa z Koziej Góry z 25.04, który twierdził, że ta uchwała jest 
potrzebna , bo trzeba zbudować drogę, bo tam są działki, pytam się czy wydanie pieniędzy sołectwa 
Kozia Góra na remontowanie drogi w stronę jeziora, gdzie znajdują się działki jest zasadne? W 
związku z powyższym, proszę Radę Gminy, aby zastanowiła  się nad pismem, które napisaliśmy 
jako mieszkańcy  ok. Dwa tygodniu temu. Czekamy na wiążącą odpowiedź. My nie zgadzamy się 
na żadne budowanie drogi i puszczanie ruchu przez Szklaną Górę. Wprowadzicie przez tę 
miejscowość nad jezioro ruch turystyczny.  Jest droga z Koziego Grodu nad jezioro. Dlaczego nikt 
o tym nie mówi. Droga jest zamknięta szlabanem. 
Przewodniczący Rady Gminy -   droga z Szklanej Góry jest drogą gminną., a z Koziego Grodu nie 
jest drogą gminną. 
Środki na tę drogę zostały przewidziane  w budżecie gminy, który został przez Radę uchwalony. 
W tej chwili możemy tylko sobie podyskutować. 
Pan Mokwa -  środki są przewidziane w budżecie, ale można je wstrzymać. 
Przewodniczący Rady Gminy -   wstrzymać można, ale na wniosek. W odpowiedzi udzielonej 
wskazałem, aby wystąpić z wnioskiem do sołtysa o zwołanie zebrania sołeckiego. Natomiast, jeśli 
nie jest to grupa reprezentatywna, a tylko kilka osób – to jaką mają siłę przebicia? Decyzje 
podejmuje się w sposób demokratyczny. Kilka osób nie może decydować o większości. 
Pan Mokwa -   § 15  pkt 4 statutu mówi się, że zebranie wiejskie zwołuje sołtys również na 
polecenie rady gminy lub wójta. 
Przewodniczący Rady Gminy -  polecenie może wydać Rada lub Wójt w sprawach będących 
przedmiotem ich zainteresowania . 
P. Misiewicz – w sprawozdaniu, które przedstawił p. Wójt, na zakończenie mówi Pan o NATURZE 
2000.  My próbujemy coś w tej mierze zrobić. Proszę nam pomóc. 
Wójt Gminy -  NATURA 2000 wymaga szczególnej opieki.  Jeśli chodzi o drogę – Wójt jest 
organem wykonawczym. Jest to droga gminna i tam mieszkańcy kupili działki. Jeśli ruszą budowy, 
to właściciele działek wymuszą na nas udrożnienie drogi. Pytamy się Nadleśnictwa, czy jest 
zagrożenie dla NATURY 2000. Odpowiadają, że na ten moment nie ma. Na pewno nie będzie 
wzmożonego ruchu turystycznego, co by zagrażało środowisku. 
P. Misiewicz -  obecnie w ciągu dnia potrafi przejechać ok. 20 obcych samochodów. 
Wójt Gminy -  o remoncie drogi zadecydowała większość. 
P. Misiewicz -  sołectwo jest zbudowane na bazie 2 wsi, gdzie większość mieszkańców są to 
mieszkańcy Koziej Góry i ta większość nieświadomie głosowała za zwiększeniem ruchu w naszej 
wsi, która stanowi mniejszość. 
Przewodniczący Rady Gminy -  droga jest gminna i my musimy dbać o jej przejezdność. 
P. Maria Ścibek -  złożyła podziękowanie na ręce p. Wójta dla p. Dariusza Czaińskiego – 
pracownika Urzędu Gminy, który w nie standardowy sposób wybawił mnie z opresji. Pan Czaiński, 
do którego się zwróciłam, zostawił swoje biurko i z łopatą przyjechał mi na pomoc. 
 
ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych 
Radny Marcin Galikowski -  chce otrzymać odpowiedzi na pytania, które zadał: 



1) jak to się stało, że w innych sołectwach nadano  nazwy ulic, w Miłowie nie ma, co stało na 
przeszkodzie.? 
2) Dlaczego przygotowano tylko 1 wniosek a nie dla całego obrębu Miłowa? 
3) Ile będzie trwał  ciągły zbiór  numerów nieruchomości? 
4) wnioskował, aby przedstawiono komisji uchwałę zebrania wiejskiego  dot.  opinii w sprawie 
nadania nazwy ulicy Budowlanych w Miłowie 
 
ad.8. Przewodniczący Rady Gminy – zakończył obrady XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała G. Pożoga 
 
 
 


